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در شــب ولادت مــولای متقیــان امیرالمؤمنیــن علی 
)علیه السلام( مراسم معنوی و پرطراوت »جشن فرشته ها« 
بــا حضور صدها تن از دختران دانش آموزی که به ســن 
تکلیف رســیده اند، با اقامه نماز جماعت مغرب و عشــاء 
به امامت رهبر معظم انقلاب اســلامی در حسینیه امام 

خمینی)ره( برگزار شــد. در این مراســم که در فضایی 
روح بخش و با نشاط برگزار شد، دانش آموزان دختر آغاز 
فصل عبادت و بندگی خود را جشــن گرفتند. همچنین 
رهبر انقلاب اســلامی در سخنان کوتاهی با تبریک عید 
و جشن تکلیف به دختران، گفت: دختران و نوگلان عزیز 

من! جشــن تکلیف یک جشن و عید واقعی است چون از 
لحظه تکلیف این قابلیت را پیدا کرده اید که خدا با شــما 
حرف بزند و به شــما تکلیفی بدهد که آن را انجام دهید 
و این رتبه یعنی »مخاطبِ خدا شــدن«، رتبه ای بسیار با 

ارزش در انسانیت است.
رهبر انقلاب خطاب به دختران افزود: جشن تکلیف یعنی 
شما دیگر کودک نیستید بلکه نوجوان و مسئولیت پذیرید 
و می توانید در خانواده، مدرســه و محیط بازی با دوستان 
خود اثرگذار باشید و دیگران را نیز به راه راست هدایت و 

راهنمایی کنید که این مسئولیتی بر عهده همه ما است.
حضرت آیت الله خامنه ای، دختران نوجوان را به دوســت 
شدن با خداوند مهربان توصیه کرد و گفت: شما با دلهای 
نورانی، روشــن و با صفای خود از همین امروز می توانید 
با خدا دوست شــوید. یکی از راههای دوستی با خدا این 
است که در نماز توجه داشــته باشید که در حال سخن 
گفتن با خدا هستید بنابراین معانی و ترجمه کلمات نماز 
را فرابگیرید. راه دیگر دوســتی با خداوند هم این اســت 

کــه کارهایی را که گفته انجام بدهید انجام دهید و آنچه 
را نهی کرده، انجام ندهید. رهبر انقلاب اســلامی با اشاره 
به درخشش زنان بزرگ و تأثیرگذار در تاریخ ایران عزیز، 
خاطرنشــان کرد: امروز زنان برجسته و مسئولیت پذیر ما 
در بخشهای علمی، عملی و جهادی که مایه افتخار کشور 
هســتند، زیاد و بیش از گذشــته هستند. شما نیز سعی 
کنید بــا درس و کتاب خوانــدن و کار و فکر کردن، در 
آینده جزو زنان بزرگ کشور عزیزتان شوید. ایشان خطاب 
به نوگلان تازه مکلّف شده افزودند: شما می توانید در این 
مبارزه عظیمی که ملت ایــران در دوران انقلاب با ظلم، 
بدبختی و تبعیض آغاز کرده اســت، نقش آفرین باشــید 
همچنانکه قبلًا نیز زنان زیادی نقش آفرینی کردند و امروز 
مردم با مطالعه کارهای بــزرگ آنها در کتابها از زحمات 

برجسته آنها در طول سال های انقلاب آگاه می شوند.
در پایان این مراسم، تعدادی از دختران نوجوان در فضایی 
صمیمانه با رهبر انقلاب گفتگو کردند و مورد تفقد ایشان 

قرار گرفتند.

رهبرانقلابدرمراسمجشنتکلیفدختراندانشآموز:

زن های برجسته مایه  افتخارند

گروه سیاسی - هدیه گل محمدی: چند 
روز پس از آن که کاظم صدیقی رئیس ستاد امر 
به معروف و نهی از منکر کشور در خطبه های 
نماز جمعه تهران اعالام کرد که »طرح عفاف و 
حجاب تهیه شــده و به همه ادارات ابلاغ شده 
اســت«، رییس کمیســیون قضایی و حقوقی 
مجلس از جزئیات طرحی گفت که بر اســاس 
آن دیگر از دســتگیری یا برخوردهای فیزیکی 
خبری نیســت و مبنــای آن در مقابله با بی 
حجابی یا بدحجابی، جریمه حالی است. عجیب 
اینکه در حالی که صدیقــی از ابلاغ طرح تازه 
خبر داده ، غضنفرآبادی از خام بودن طرح مورد 
نظر خود گفته و اینکه قرار است در کمیسیون 
قضایی مجلس بررسی شود و در صورت تائید و 

رای آوری در مجلس قانونی شود.
موضوع تبلیغ و ترویج حجاب، از شهریورماه 
گذشــته و بعد از فوت تاســف برانگیز مهسا 
امینی در مقر پلیس وارد دوره تازه ای شــده 
اســت. اگرچه در ســالهای اخیر این موضوع 
همواره باعث مســائلی شده و حساسیت مردم 
را برانگیخته اســت، اما بی شک این موضوع، 
دامنه دارترین اعتراض ها را دامن زد، به طوری 
که موجب شد خواســته یا ناخواسته داستان 
دستگیری و ارشاد بدحجاب ها به وسیله پلیس 
پایان یابد و عموم مسئولان و تصمیم سازان بر 
ضرورت تغییر نحوه مواجهه با این مساله تاکید 
داشــته باشند. در این میان مهمترین شیوه ای 

که برای مقابله بــا بدحجابی یا بی حجابی به 
ذهن تصمیم سازان رسیده یا می رسد »جریمه 
مالی« اســت. این موضوع البته یک ماه قبل از 
فوت مهســا امینی هم توسط دبیر ستاد امر به 
معروف اعلام شده بود و حالا با سخنان رییس 
کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس مشخص 
می شود که همچنان همان گونه طرح ها مدنظر 

مسئولان است. 
اواخر مردادماه هاشمی گلپایگانی دبیر ستاد 
امــر به معروف و نهی از منکر در همایش ملی 
عفاف و حجاب تاکید کــرد: در طرح عفاف و 
حجاب ســتاد، بدحجاب دیگر مجرم نیســت 
بلکه متخلف اســت و به جای پرونده سازی و 
مجازات هایی که در قانون آمده اســت، شخص 
جریمه نقدی می شود. حالا موسی غضنفرآبادی 
موسی غضنفرآبادی رییس کمیسیون قضایی و 
حقوقی مجلس در خصوص سخت گیری های 
مجدد درباره موضوع حجاب گفته است: طرح 
و برنامه ای داریم که کســانی کــه در معابر و 
مکان های دیگر کشــف حجاب می کنند را از 
طریق سیستم شناسایی کنیم تا برایشان تخلف 
ثبت شــود و در نهایت، این افــراد از خدمات 

اجتماعی محروم خواهند شد.

وی اعلام کرد :علاوه بر این و به زودی نیز، 
طرح و برنامه ای داریم که کسانی که در معابر 
و مکان های دیگر کشــف حجاب می کنند را از 
طریق سیستم شناسایی کنیم تا برایشان تخلف 
ثبت شــود و در نهایت، این افــراد از خدمات 

اجتماعی محروم خواهند شد.
ابتــدا کارت ملی بی حجاب ها را مســدود 
می کنیم، سپس همه خدمات اجتماعی آنها را 
می گیریم. در این رویکــرد، در ابتدا برای فرد 
خاطی، پیامک ارسال می شــود و به او اخطار 
می دهیم و در مرحله بعد و در صورت اصرار فرد 
بر بی حجابی، او را با جریمه روبرو خواهیم کرد. 
در این طرح با کشف حجاب، کارت ملی شخص 
مســدود می شود و تا زمانی که فرد بی حجاب، 
جریمه بی حجابــی اش را پرداخت نکند، همه 
خدمات اجتماعی او مثــل امکان بهره بردن از 

سیستم بانکی کشور و... را از او می گیریم.
عضو فراکسیون روحانیت مجلس می گوید: 
نمی دانم این طرح قرار است در کدام کمیسیون 
نهایی شــود، ولی فعلًا و در ابتدا در کمیسیون 
قضایی و حقوقی مورد بررســی قرار می گیرد. 
عمده این طرح، رعایت شــئون اسلامی است 
که یکی از این موضوعات، کشف حجاب است.

غضنفرآبادی می گوید: ما مصمم به تعقیب، 
بررســی و نهایی کردن این طرح هستیم. فعلًا 
طرح خام است و باید اول، طرحی آماده شود و 
بحث و بررسی ها و کارهای کارشناسی بر روی 

آن انجام و در آخر تبدیل به قانون شود.
صرف نظر از همه انتقادهایی که به محتوای 
این قبیل طرح ها وجود دارد، نکته مهمی که در 
خصوص این قبیل طرح ها باید گفت این است 
که شــکل گیری این طرح ها و جریمه های در 
نظر گرفته شده برای بی حجابی نشان می دهد 
که تغییری ساختاری در نوع نگاه حاکمیت به 

حجاب و مقولات دینی شکل گرفته است.
واقعیت این است که »حجاب« از دو دیدگاه 
می تواند بررســی شــود: حجاب به عنوان یک 
دســتور دینی و حجاب به عنــوان یک قانون 
حکومتی. آنهایی که ملتزم به حجاب به عنوان 
یک دستور اسلامی هستند، برایشان اهمیتی 
ندارد که قانون حکومت چه می گوید؛ و بر این 
اســاس »حجاب اجباری« برایشان بی معنی 

است. 
ظاهرا ستادی با عنوان »امر به معروف و نهی 
از منکــر« هم برای گســترش این نوع نگاه به 
حجاب )و کلا دســتورات دینی( تشکیل شده 

اســت و قاعدتا باید از ابزار تبلیغی برای چنین 
کاری اســتفاده کند. اما وقتی اعلام می شــود 
که بی حجاب ها و بدحجاب هــا جریمه نقدی 
می شــوند، یعنی اصلا کاری بــه »حجاب به 
عنوان یک دســتور اسلامی« نداریم و فقط در 
پی اعمال »حجاب به عنوان یک قانون مدنی« 

هستیم!
این نوع نگاه، علاوه بر اینکه فلسفه تشکیل 
»ســتاد امر به معروف« را زیر ســوال می برد، 
نشان دهنده کاهش شــان حجاب در دیدگاه 
حکومت اســت. حجاب با ایــن وصف چیزی 
شبیه قانون راهنمایی و رانندگی است. شما اگر 
از چراغ قرمز رد شوید جریمه نقدی می شوید و 
اگر بدحجاب باشید هم همین طور! حالا دیگر 
حجاب، تقدسی ندارد و تنها برای نظامند کردن 

زندگی اجتماعی است.
اما قوانین حکومتــی یک ویژگی دیگر هم 
دارند؛ اینکه قابل بازنگری هســتند. روزگاری 
داشــتن ویدیو شــامل جریمه می شد اما الان 
چنین قانونی وجود ندارد؛ تا ســال گذشــته 
سوار خودرو لوکس شدن رایگان بود اما حالا از 
پرداخت مالیات )نوعی جریمه نقدی( برای آن 
ســخن گفته می شود و... . بردن حجاب در زیر 
مجموعه قانون حکومتی یعنی این قانون برای 
شرایط موجود است و با تغییر شرایط، می توان 
الزام حجاب را هم تغییر داد؛ و این نشان دهنده 

دگردیسی حکومت راجع به حجاب است.

مدیر کل امور سیاسی وزارت کشور با اعلام اینکه دستور 
العمل برگزاری تجمعات قانونی تهیه شــده است، گفت 
که این دستورالعمل به زودی به دستگاه ها ابلاغ می شود.

عبدالله مرادی در مورد راهکار وزارت کشور برای تشکیل 
تجمعات قانونی در کشــور گفت: طبــق اصل ۲۷ قانون 
اساســی جمهوری اسلامی ایران تشــکیل اجتماعات و 
راهپیمایی ها، بدون حمل ســلاح، به شرط آن که مخل 

به مبانی اسلام نباشد آزاد است.
وی افزود: به اســتناد همین اصل، پس قانون اساســی 
اعتراض را به طور اصولی پذیرفته اســت به شــرطی که 

مقابل مبانی اسلام و همراه با حمل سلاح نباشد.
مدیرکل دفتر امور سیاســی وزارت کشور اظهار داشت: 
اصل قانون اساســی کلیات یک حقوق عمومی را در آن 
بیان می کند و علی القاعده باید قوانین کشور این اصل را 

به لحاظ اجرایی شفاف و مشخص کنند.
مــرادی با بیان اینکه در برخی قوانین زمینه برای اجرای 
این اصل از قانون اساسی فراهم شده است، افزود: در ماده 
۱۱ قانون فعالیت های احزاب و گروه های سیاســی مجوز 

به اعضا برای برگزاری تجمعات جزو وظایف وزارت کشور 
اســت. وی ادامه داد: در آیین نامه تشکل های مردم نهاد 
هم پذیرفته شده که آنها می توانند درخواست تجمع کنند 
پس علاوه بر قانون اساســی در این دو قانون هم به طور 
مشخص برگزاری تجمعات بیان شده است و جزو حقوق 

تشکل های سیاسی قلمداد شده است.
وی تصریح کرد: برای اجرایی شــدن این حق آیین نامه 
مصوب هیات وزیران در مــاده ۱۱ قانون احزاب توضیح 
داده و در آنجا به کلیاتی اشــاره کــرده که چند و چون 

مجوزها به چه شکل باشد.
مدیر کل سیاسی وزارت کشور خاطرنشان کرد: از زمانی 
که دولت سیزدهم بر ســر کار آمد با برگزاری تجمعات 
صنفی بخصوص کانون بازنشستگان و شوراهای صنفی و 
گروه های کارگری مواجهه شد و یکی از دغدغه های جدی 
دولت این بود که این تجمعات را به شکل نهادینه تثبیت 

کند تا این تجمعات به شکل قانونی برگزار شود.
وی اضافــه کــرد: بنابراین کمبودهای ایــن قانون مورد 
بررســی قرار گرفت و مشخص شــد که اصل ۲۷ قانون 

اساســی این حق را به رســمیت می شناسد و در قوانین 
احزاب و آیین نامه تشــکل های مردم نهاد به این موضوع 
پرداخته شــده اما در اجرا دستورالعمل مشخصی وجود 
ندارد به همین خاطر وزارت کشور این موضوع را پیگیری 
کرد و دستورالعملی برای برگزاری تجمعات قانونی تهیه 

شد.
وی اضافــه کرد: در این دســتورالعمل باید مرجع صدور 
مجوز و کسی که مجوز را دریافت می کند همچنین تامین 
کننده نظم و امنیت مراسم و وظایف دستگاه های امنیتی 

و انتظامی برای برگزاری این مراسمات مشخص شود.
مــرادی ادامه داد: در واقع حقوق و تکالیف تشــکل های 
مدنی و تکالیف دستگاه های اجرایی در این دستورالعمل 

مشخص شده است.
وی با اشــاره به وقایع اخیر در کشــور گفت: در مهرماه 
امسال و با شروع اعتراضات و اغتشاشات این دستورالعمل 

برای صدور آماده ابلاغ نبود.
مدیر کل سیاســی وزارت کشــور ادامه داد: در ماه های 
گذشته با خانه احزاب کمیته مشترکی را تشکیل دادیم و 

از ظرفیت خانه احزاب استفاده کردیم تا این پیش نویس 
را با استفاده از نظرات اعضا تکمیل کنیم.

وی با بیان اینکه پیش نویس بســیار خوبی حاضر شد تا 
بتوانیم اصل ۲۷ قانون اساسی را به شکل عملیاتی و عینی 
اجرایی کنیم و حق پذیرفته شــده را به شــکل نهادینه 
عملیاتی شود، ابراز امیدواری کرد که در همین روزها این 

دستورالعمل به دستگاه های اجرایی ابلاغ شود.
مدیر کل امور سیاسی وزارت کشور تصریح کرد: البته در 
دولت و مجلس هم طرح ها و لوایح برای تجمعات قانونی 
مطرح اســت که به عنوان یک قانون در مجلس مصوب 

شود، اما هنوز بحث های ابتدایی مطرح شده است.
مرادی با بیان اینکه تجمعات قانونی مختلفی داریم، گفت: 
آیین نامه تجمعات انتخاباتی در حــوزه قانون انتخابات 

تعریف می شود.
وی افــزود: تجمعات ملی مذهبی و دانشــگاهی را داریم 
که قانون خاص خود را دارد و در این طرح تلاشمان این 
است که محیط هایی که تجمعات در آنجا برگزار می شود 

در قالب مسقف و روباز تفکیک شود.

رئیس ســازمان اداری و استخدامی کشور از ۶ برابر شدن 
حقوق عائله منــدی و اولاد در فیش حقوقی ســال آینده 

کارکنان دولت، خبر داد.
طبق گــزارش خبرگزاری صدا و ســیما، میثم لطیفی در 
برنامــه صف اول شــبکه خبر گفت: بــرای ترمیم حقوق 
کارکنان چند کار باید انجام شــود که بعضی از آن ها را در 

بودجه رقم زده ایم. 
معاون رئیس جمهور در تشــریح این اقدامات گفت: سال 
گذشــته، حداقل حقوق کارکنان دولت سه و نیم میلیون 
تومان بوده که امروز حداقل حقوق ۶ و ۶۰۰ اســت. اقدام 
بعدی، الگوی پلکانی افزایش حقوق بود که بخشی با مالیات 
اعمال می شود و بخشــی هم الگویی دادیم که عدد ثابتی 
تحت عنوان ترمیم حقــوق در احکام کارگزینی همکاران 
اضافه شــود. مثلا کســی که ۵ میلیــون می گیرد، وقتی 
می شــود ۶ میلیون، درصدش خیلی بیشتر از کسی است 
که ۳۰ میلیون تومان می گیرد و حالا می شود ۳۱ میلیون 
تومان. اعتقاد بنده این اســت کــه الگوی درصدی الگویی 
اســت که شکاف ها را بیشــتر خواهد کرد، لذا پیشنهاد ما 
حتی در لایحه هم این بود که ما بایســتی به سمتی برویم 
که یک عدد ثابت را به حکم کارگزینی همه کارکنان اضافه 
کنیم، اما در الگوی درصدی وقتی می گوییم، ۲۰، ۲۵ و ۳۰ 
درصد برای کســی که ۶ میلیون تومان می گیرد، می شود 
یک عددی مثلا ۷۲۰۰ و برای کسی که ۳۰ میلیون تومان 
می گیرد، می شــود ۶ میلیون تومان که خیلی بیشتر از نفر 
قبلی است و شــاید اندازه کل حقوق او باشد، لذا ما دنبال 
این بودیم که الگو را پیگیری کنیم و احساس می کنیم اگر 

می خواهیم عدالت ایجاد شود، بایستی از این مسیر برویم.
لطیفی، اقدام پنجم را افزایش حق اولاد و عائله مندی اعلام 

کرد و گفت: سال قبل، این رقم ۱۰۰، ۲۰۰ هزار تومان بود، 
اما ســال آینده حق اولاد و عائله مندی عدد خوبی خواهد 
بود و فکر می کنم ۶۰۰ هزار و ۳۰۰ هزار تومان خواهد بود.

رئیس سازمان اداری و استخدامی، تدوین یک قانون جامع 
در خصوص نظام پرداخت حقوق را از دیگر اقدامات انجام 
شــده دانســت و گفت: آخرین قانونی کــه در این زمینه 
داریم، قانون خدمات کشوری بوده که مصوب سال ۱۳۸۹ 
اســت؛ البته  ما هنــوز قانون نظام هماهنگ ســال ۷۰ و 
قانون استخدام کشوری ســال ۱۳۴۵ را هنوز برای برخی 
از همکارانمــان اجرا می کنیم،  لذا پیشــنهادمان این بوده 
است که کارگروهی تشکیل شود تا بتوانیم یک قانون جامع 

تدوین شود که آن قانون،  مبنا قرار گیرد.
لطیفی افزود: اگر یک قانون واحد داشــته باشیم، به جای 
اینکه چند حکم و چند نوع شیوه محاسبه داشته باشیم، با 
یک الگوی محاسبه ضمن رعایت تفاوت ها،  عدالت نیز در 

پرداخت ها محقق خواهد شد.
معاون رئیس جمهور، پرداخت حقوق بر اساس بهره وری را 
یکی دیگر از اقدامات انجام شده برای ترمیم حقوق کارکنان 
دولت عنوان کرد و گفت: براســاس این الگو، آن پرداختی 
که خارج از حکم اســت، تحت عنوان اضافه کار یا اگر فوق 
العاده عملکرد می دهیم، مثل آنچه بعضی از شــرکت ها و 
سازمان ها مطرح می کنند، بر اساس بهره وری پرداخت شود 
و فقط جنبه ترمیمی پیدا نکند و  واقعاً کسی که بیشتر کار 
می کند و زحمت بیشــتری می کشد، بهره مندی بیشتری 

هم از حداقلی که وجود دارد، داشته باشد.
رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی در پاسخ به پرسشی 
درباره ساماندهی نیرو های شرکتی نیز گفت: درباره تبدیل 
وضعیت شرکتی ها، مبنای ما آزمون است و هم اکنون مجوز 
برگزاری آزمون ها داده می شــود که ان شاءالله ظرف چند 
روز آینده آخرین اعداد آن مشــخص می شــود و کار آغاز 

خواهد شد. 
لطیفی افزود: بخشی از نیرو های شرکتی که در دستگاه های 
اجرایی کار می کنند، کسانی هستند که کار جاری دستگاه 
را انجام می دهند یا کار اصلی دستگاه را؟ عرض ما این است 
که اگر کســی کار اصلی دستگاهی که جاری است، انجام 
می دهد، زمینه ای ایجاد کنیم که اســتخدام شود، اما برای 
این کار باید آزمون بگیریم؛ غیر از این باشد، دیوان عدالت، 
آن را ابطال می کند. رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی 
کشور درباره جزئیات آزمون گفت: آزمون ها سخت نیستند 
و کســانی که تجربه دارند، عموماً قبول می شــوند، چون 
بخشی از آزمون مهارتی است. ۷۰ درصد کتبی و ۳۰ درصد 
مصاحبه اســت، لذا بزرگوارانی که تجربه کار دارند، قطعا 
نسبت به کسی که کم تجربه تر است، ضریب احتمال قبولی 

آنان در آزمون بیشتر خواهد بود.
معاون رئیس جمهور در بخش دیگری از این گفتگو درباره  
ســامانه پاکنا و بحث شــفافیت گفت: این سامانه، تکلیف 
قانون برنامه ششــم بوده که باید از سال ۹۶ اجرا می شده 
که اجرا نشــده اســت و از ســال ۱۴۰۰ و با دستور آقای 

رئیس جمهور هم هوشــمند ســازی و هم شفاف سازی و 
سامانه مند کردن ایجاد شده است. الان بیشترین مشکل ما 
در ورود اطلاعات شهرداری هاست و در بخشی از بانک ها و 
شرکت های دولتی نیز مشکل داریم، اما در حوزه کارمندی 
دستگاه های دولتی، تقریبا ما مشکلی نداریم و ان شاءالله با 
سرعت و روحیه جهادی که در دستگاه های اجرایی است، 

امیدواریم این موضوع را حل کنیم.
لطیفــی دربخش دیگــری از برنامه صف اول از تأســیس 
سازمان بازرگانی و تنظیم بازار خبر داد و گفت: آن چیزی 
که در دستور کار داریم و لایحه آن هم نهایی شده است و 
ان شاءالله همین هفته به مجلس ارائه خواهد شد، سازمان 

بازرگانی و تنظیم بازار است.
معاون رئیس جمهور افزود: ســازمان حمایت و ســازمان 
بازرگانــی که زیر مجموعــه وزارت کشــاورزی بودند، از 
همدیگر جدا می شوند و سازمان بازرگانی تشکیل می شود 
و پیشنهاد ما این است که مستقیم زیر نظر رئیس جمهور 
باشد، برای اینکه موضوع بازار برای ما اولویت یک است و به 
همین علت، آقای رئیسی به صورت مستقیم، آن را راهبری 
می کند؛ البته ستاد تنظیم بازار در استان ها و شهرستان ها 

به تناسب فعال خواهند بود.
رئیس سازمان اداری و استخدامی در پایان گفت: علاوه بر 
تشکیل سازمان بازرگانی، سازمان تعزیرات حکومتی را هم 
تقویــت خواهیم کرد و این موضوع را دنبال می کنیم تا به 
معنایی نظارت بر بازار را تقویت کنیم؛ به خصوص با توجه 
به شرایطی که شــب عید داریم، ما تعداد شعب تعزیرات 
حکومتی را در تهران از ۱۰ شعبه به ۵۰ شعبه افزایش داده 
ایم تا بتوانیم کنترل را بر بازار بیشتر کنیم که خدای نکرده، 

گران فروشی و احتکار، روی ندهد.

خطیــب نماز جمعه تهران تاکیدکرد: عدم شــفافیت در 
بودجه آغاز ناکارآمدی ها و نا ترازی ها است، یکی از دلایل 
کســری بودجه این عدم شفافیت است. حجت الاسلام و 
المســلمین محمد حسن ابوترابی فرد در خطبه های نماز 
جمعه تهران  با اشــاره به تقدیم لایحه بودجه ۱۴۰۲ به 
مجلــس و بیانات مهم رهبر فرزانه انقــلاب در دیدار کار 
آفرینــان در عرصه اقتصاد ملی و  بــه روزهای پر افتخار 
پیروزی انقلاب اسلامی اشاره و خاطرنشان کرد: رهبری در 
بیانات اخیر خود تصریح کردند؛ انضباط مالی، اصلاح نظام 
بودجه ریزی و تعهدات منابع ملی بدون اطمینان یکی از 
مشکل ترین مسائل برای کشور است که باید متوقف شود. 

همچنین تاکید کردند در مجلس شــورای اسلامی نباید 
تعهدات جدید بدون منابع مطمئن به دولت تحمیل شود. 
ابوترابی فرد تصریح کرد: اصلاح ساختار نظام بودجه از نظر 
منابع و مصــارف در چارچوب قواعد و اصول بودجه ریزی 
مبتنی بر عملکرد شفاف و برنامه محور نقش تعیین کننده 
در نظم مدیریتی، اداری و اقتصادی کشور دارد.اگر با تحول 
در نظام بودجه ریزی رو به رو شدیم، بدانید شاهد تحول 

در حوزه های مختلف مدیریتی و اقتصادی خواهیم بود.
وی ادامه داد: متاسفانه هر چه می گذرد فاصله ما با قواعد 
صحیح حکمرانی صحیــح مالی در بخش بودجه عمومی 
بیشتر می شود. اصلاحات لازم شکل نمی گیرد و فاصله ما با 

نقطه مطلوب بیشتر می شود، لذا از نمایندگان در خواست 
داریم در پاســخ به دغدغه ها، رهنمودها و سیاســت های 
کلی ابلاغی رهبــری اولا بدون افزایش هزینه های جاری 
با کنترل حداکثری هزینه ها و مخارج اداره کشور و ارتقاء 
کارایی دولت زمینه افزایش منابع ریالی و ارزی و رشــد 
منابع صندوق توسعه ملی را با هدف تقویت سرمایه گذاری 
در پروژه های راهبــردی فراهم آورند. خطیب نماز جمعه 
تهران تاکید کرد: این یک مسؤلیت مهم است، برادران و 
خواهران در مجلس امروز به نقطه ای رسیدیم که رهبری 
می فرمایند انجام این مساله ضروری است خواهشمندیم 
این رهنمود را با تمام وجود به عنوان دستور العمل قطعی 

در بودجه ۱۴۰۲ مورد توجه قرار دهید. وی خاطرنشــان 
کرد: همچنین  در راستای تحقق سیاست های ملی ابلاغی 
برنامه هفتم توســعه از تمام ظرفیت علمی و کارشناسی 
مرکز پژوهش های مجلس و کمیسیون های تخصصی برای 
عبور از بودجه ریزی دستگاه محور و به سمت بودجه ریزی 
مبتنی بر برنامه اســتفاده کنید، امیدوارم روزی فرا رسد 
مردم و صاحب نظران بدانند هر ریال بودجه که ســرمایه 
نظام است برای کدام هدف هزینه می شود و چه تاثیری بر 
کارایی ناظم و رشد اقتصاد دارد. آن روز، روز جشن ملی و 
حرکت به سمت نظام مالی و اداری در تراز اسلامی است 

که با آن هنوز فاصله داریم.

بررسیطرحمجلسحداقلیبرایمقابلهبابیحجابی

آیامشکلکشفحجابباجرایممالیحلمیشود؟

مدیرکلامورسیاسیوزارتکشور:

دستورالعملبرگزاریتجمعاتقانونیبهزودیابلاغمیشود

جزئیاتجدیدازافزایشحقوقکارمنداندرسال1402:

حقوقعائلهمندیواولاد6برابرمیشود

ابوترابیفرد،امامجمعهموقتتهران:

روزیکهمردمبدانندهرریالبودجهبرایکدامهدفهزینهمیشود،روزجشنملیاست

زوایایمختلفماجرایسفارتجمهوریآذربایجان
در صبحــگاه روز جمعه هفتم بهمن 
۱۴۰۱ مصــادف بــا ۲۷ ژانویــه ۲۰۲۳ 
که بــه خاطــر تعطیل بــودن، معمولا 
ایرانی ها دیرتر از ســایر روزها از خواب بر 
می خیزند شخصی ۵۳ ساله به نام یاسین 
حســین زاده از اهالی استان آذربایجان اتومبیلش را جلوی در سفارت جمهوری 
آذربایجان در تهران پارک کرد و با شــتاب از جلوی مامور ایرانی که در کیوسک 
در ورودی سفارت ایستاده بود عبور کرد و با کلاشینکف وارد سفارتخانه شد. بعد 
از کشتن یکی از پرســنل امنیتی و آذری سفارتخانه به نام اورخان عسگروف و 
مجروح کردن دو تن دیگر از پرسنل آذری سفارت در محل حادثه دستگیر شد. 
شخص مهاجم در ساعات اولیه بازداشت به مامورین انتظامی گفت که انگیزه اش 
از حمله به سفارتخانه یافتن همسرش بود که از اهالی جمهوری آذربایجان بود و 
به تصورش از فروردین سال جاری در سفارتخانه به سر می برد. بلادرنگ خبر آن 
منتشر شد و ایرانیان بعد از برخاستن از خواب با این خبر تلخ، روز جمعه شان را 
آغاز کردند. هر شــنونده بعد از اطلاع از انگیزه مهاجم در جنایی بودن آن تردید 
نکرد ولی دولت جمهوری آذربایجان از همان ســاعات اولیه بر تروریستی بودن 

حادثه تاکید کرد.
در همان روز جمعه دستگاه دیپلماســی جمهوری اسلامی به طور شتابزده 
تحرکاتی از خودش بروز داد که در شــأن کشــوری با عظمت ایران نیســت و 
این تصــور واهی را در مقامات آذربایجان القا کرد که تهران از روی اســتیصال 
و درماندگی چنین تحرکاتی را بروز داده؛ در نتیجه باکو بر تاکیدش بر شــایبه 
تروریســتی بودن و بی توجهی جمهوری اسلامی در حفظ امنیت سفارتخانه ها 
افزود. از جمله تحرکات شتابزده ای که دستگاه دیپلماسی جمهوری اسلامي انجام 
داد عبارتند از: وزیر خارجه ایران به عیادت دو مجروح آذری حادثه در بیمارستان 
رفــت در صورتیکه اگر عیادت ضرورت داشــت یکی از معاونین وزارتخانه مزبور 
می توانســت عیادت را انجام دهد یا وزیر خارجه با ســفیر آذربایجان در تهران 
مصاحبه مشترک با خبرنگاران برگزار کرد در حالیکه معمولا هر وزیری با همتای 
کشور دیگر یا مقامات بالاتر باید مصاحبه مشترک داشته باشد و چنین مصاحبه 
مشــترکی در این سطح ضرورت نداشت و حداکثر مدیرکل مربوط به جمهوری 
آذربایجــان در وزارت خارجه ایران باید در این مصاحبه شــرکت می کرد یا نیاز 
نبود برای یک قتل که تروریســتی بودن آن ثابت نشــده رئیس جمهور ایران با 
رئیس جمهور آذربایجان صحبت کند و ضرورت نداشت حمل جنازه با تشریفات 
خاص نظامی انجام گیرد که با برخورد زشت مامورین جمهوری آذربایجان روبرو 
شــوند . مگر در حمله به شاهچراغ که ظاهرا از جمهوری آذربایجان وارد شدند 
و ۱۳ تن از زایرین بی دفاع در یک مکان زیارتی را به شــهادت رساندند مقامات 
جمهوری آذربایجان عکس العملی نظیر مقامات تهران بروز دادند؟ خوشــبختانه 
شخص مهاجم زنده دستگیر شد و در اختیار پلیس و دستگاه قضایی ایران است. 
تهران از مقامات جمهوری آذربایجان خواســت در اسرع وقت هیاتی را بفرستند 
تا از نزدیک در بازجویی از شــخص مهاجم حضور داشته باشند. اگر باکو جواب 
مثبت نداد تهران می تواند از یک نهاد بین المللی نظیر ســازمان ملل یا جنبش 
عدم تعهد یا ســازمان کنفرانس اسلامی یا کنفرانس تعامل و اعتماد سازی آسیا  
CICA بخواهد نماینده ای برای نظارت بر تحقیقات بفرستند و به این طریق باکو 
را وا دارد شمشــیری را که از رو بسته غلاف کند. بعد از تحقیقات و بازجویی در 
صورتی که ثابت شد قتل جنایی بود پرونده مراحل حقوقی و قضایی را طی کند 
و اگر تعللی از ناحیه تهران رخ داد یا اثبات شــد که این اقدام تروریستی بود در 
آن صورت اقدامات لازم و مناسب انجام گیرد. یقینا مسئولین جمهوری اسلامی 
اقداماتی که ذکر شد را انجام دادند تا از تیره شدن روابط بین دو کشور همسایه 
و مسلمان که دارای مشترکات فراوان هستند جلوگیری کنند و یا اگر منازعاتی 
رخ داد تهران مدعی باشــد همه اقدامات برای رفع سو تفاهم را انجام داده ولی 

باکو نخواست واقعیات را بپذیرد.
ظاهرا آقای »الهام علی اف« اهدافی را در تغییر خطوط مرزی در ســر دارد و 
تصور می کند با تروریستی قلمداد کردن حادثه روز جمعه و قطع نیم بند روابط 
و طرح در مجامع بین المللی و به پشــتوانه حمایت برخی از کشورها به اهدافش 
دســت پیدا خواهد کرد. باید به ایشان خاطر نشان کرد در سال ۱۳۵۹ مصادف 
با ۱۹۸۰ میلادی صدام حسین رئیس جمهور وقت عراق برای تغییر در خطوط 
مرزی با ایران بیانیه ای را که خودش در الجزایر امضا کرده بود پاره کرد و جنگی 
هشت ساله با پشتوانه کشورهای عربی و غربی شروع کرد ولی در نهایت در سال 
۲۰۰۶ طناب دار نصیبش شــد. هیچ ایرانی دوست ندارد سرنوشت صدام برای 
هیچکدام از رهبران کشورهای همسایه رخ دهد و بهتر آن است در جو دوستانه، 
سوء تفاهمات بر طرف شود و صلحی پایدار در منطقه حکمفرما بشود و خونی از 

هیچ شخصی بر زمین ریخته نشود.

سرمقاله

سیف الرضا شهابی 

رئیسی:
برایتکمیلواحدهایباقیماندهمسکنکار

شبانهروزیادامهدارد
رئیس جمهور در تحویل بیش از ۱۰ هزار واحد مســکن در سراســر کشور به 
مالکان که بصورت همزمان در سالروز ولادت حضرت علی)ع( انجام شد؛ گفت: 
انشــالله تحویل این واحدها مقدمه ای برای تکمیل دیگر واحدهای باقی مانده 

مسکن مهر باشد؛ مردم بدانند کار به صورت شبانه روزی ادامه دارد.
سیدابراهیم رئیســی همزمان با ایام گرامیداشــت چهل و چهارمین سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی و سالروز ولادت امیرالمومنین حضرت علی علیه السلام 
و روز پدر، روز شــنبه در آئین تحویل حدود ۷ هزار مســکن مهر به مردم در 
شــهر پرند و سه هزار واحد در سراسر کشور در جمع خبرنگاران افزود: انشالله 
تحویل این واحدها مقدمه ای برای تکمیل دیگر واحدهای باقی مانده باشد؛ کار 
به صورت شبانه روزی ادامه دارد. رئیس جمهور با حضور در شهر جدید پرند، 
دســتور افتتاح رسمی و بهره برداری همزمان از ۱۰ هزار واحد مسکونی را که 
۶ هزار و ۸۳۸ واحد آن در شــهر جدید پرند احداث شده است، صادر کرد. در 
این مراسم همچنین حدود ۳ هزار و ۱۶۲ واحد مسکونی روستایی نیز به شکل 

همزمان در سراسر کشور افتتاح خواهند شد.

بررسیمیدانیبازارموادغذاییتوسطمخبر
جمهور  رئیــس  اول  معاون 
بعدازظهــر دیروز )شــنبه( 
بصــورت میدانــی از ســه 
در  ای  زنجیــره  فروشــگاه 
شــهر تهران بازدید کرد. به 
مخبر  محمد  ایسنا،  گزارش 
با سرکشی  بازدیدها  این  در 
مواد  غرفه هــای مختلف  به 
غذایی و بررســی قیمت های اجناس و اقلام خوراکی فروشــگاه ها با برخی از 
متصدیان و خریداران به گفتگــو پرداخت. وی همچنین در جریان چگونگی 
توزیع ۳۴ قلم کالای اعلامی جهت تخفیف در طرح »فجر تا فطر« و وضعیت، 
اشکالات و نواقص اجرای طرح مذکور قرار گرفت. معاون اول رئیس جمهور پس 
از این بازدیدها در تماس تلفنی با وزیر جهادکشاورزی ضمن تاکید بر نظارت 
بیشتر بر بازار کالاهای اساسی برخی گلایه های شهروندان را منتقل و نکاتی را 

برای رفع آنها مورد تاکید قرار داد.

وزیرکشور:
رونداجرایطرحمولدسازی

حتمابهاطلاعمردمرساندهمیشود
وزیر کشور با بیان اینکه نظارت بر اجرای طرح مولدسازی اموال دولتی، خواسته 
درستی است، گفت: روند اجرای این طرح حتما به اطلاع مردم رسانده می شود.
احمد وحیدی در گفت وگو با ایسنا، درباره برخی انتقادات به طرح مولدسازی 
اموال دولتی اظهار کرد: جای هیچ نگرانی نیســت. ســازوکارها خیلی جدی 
پیش بینی شده است. دغدغه نظارت بر طرح مولدسازی در کمیته ای ناظر بر 
مولدسازی وجود دارد تا آنچه انجام می شود، صرف سرمایه گذاری جدید شود.

وی ادامه داد: منطق کاملا درســتی اســت که دارایی های غیرمولد را به مولد 
تبدیل کرد. این کار، خیلی مهم و ارزنده بوده و همه باید از آن استقبال کنند. 

البته بحث نظارت هم خواسته درستی بوده و مورد تاکید دولت است.
وحیدی با بیان اینکه روند اجرای طرح مولدسازی حتما به اطلاع مردم رسانده 
می شود، گفت: مولدسازی با مشــارکت و حضور مردم صورت خواهد گرفت. 
بخش خصوصی و غیردولتی باید در اجرای طرح مولدسازی مشارکت و کمک 

کنند. حتما مولدسازی با اطلاع رسانی عمومی انجام می شود.

اخبار کوتاه


